
Nr Partij PS lid Commissie Pagina/hoofdstuk Programma Vraag Antwoord GS lid
2 PvdA H. Adriani RGW Jaarrekening P28 1 - Ruimtelijke ontwikkeIs er al zicht of, hoe en wanneer het nieuwe 

kabinet het proces van ruimtelijke 
arrangementen gaat voortzetten?

Het Hoofdlijnenakkoord benoemt wel het NOVEX-programma, 
maar alleen bij het thema Woningbouw. Daardoor is het op dit 
moment niet duidelijk hoe het programma NOVEX en het daaraan 
verbonden proces van het Ruimtelijk Arrangement verder gaat met 
een nieuw Kabinet.

Van Essen

3 PvdA H. Adriani RGW Jaarrekening P22 1 - Ruimtelijke ontwikkeEr konden voor een fors bedrag aan 
subsidies niet tijdig beschikkingen worden 
afgegeven. Nu wordt voorzien dat dit in 
2024 alsnog gebeurt. Toch is er geen 
budget opgenomen in het overzicht 
bestemmingsvoorstellen (bijlage 2a). Hoe 
komt dat?

Het resterende budget 2023 blijft via een storting in de 
projectreserve beschikbaar voor uitvoering van het programma 
Versnelling woningbouw. Met de Zomernota 2024 wordt het saldo 
van de reserve onttrokken en opgenomen in de Begroting 2024.

Van Muilekom

4 PvdA H. Adriani RGW Jaarrekening P22 1 - Ruimtelijke ontwikkeIn de toelichting staat dat er minder 
rijksbijdrage is gekregen vanwege een 
onderuitputting van de flexpool. Maar de 
Rijksbijdrage Flexpool was toch een vast 
bedrag? (€40mln voor heel NL in 2022 en 
2024)

Er is niet een lager bedrag ontvangen, maar er was een lager 
bedrag nodig om de flexpool-uitgaven 2023 te dekken. Het restant 
van de rijksbijdrage blijft beschikbaar en wordt in 2024 gebruikt 
voor de flexpool-uitgaven in 2024.

Van Muilekom

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 22 1 - Ruimtelijke ontwikkewelk verlies wordt geprognoticeerd op 
Sortie 16?

Voor Sortie 16 wordt een verlies op eindwaarde geprognotiseerd 
van € 99.000.

Van Muilekom

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 34 1 - Ruimtelijke ontwikkeVersnelling woningbouw: 7360 woningen in 
2023, gaat het hierbij alleen om 
NIEUWgebouwde huizen, of ook om 
omvorming van bestaande bebouwing? 

7360 woningen is de optelsom van 5.951 nieuwbouw woningen en 
1.409 overige toevoegingen (waaronder omvorming bestaande 
bebouwing).

Van Muilekom

2 SGP Berends RGW Jaarrekening 29 1 - Ruimtelijke ontwikkeEr wordt hier gesproken over concrete 
projecten De vraag is waar moeten deze 
projecten vandaan komn en wie moet deze 
initieren

De projecten zijn opgenomen in maatregelpakket 1 van het UPLG, 
Groenblauwe Linten, Scheggen en Boerensloten. Dit zijn al 
bestaande projecten, Hollandsche IJssel, Zuidelijke Eemvallei, 
Kromme Lijn Linielandschap en Noorderpark die samen met onze 
gebiedspartners ontwikkeld zijn.

Sterk

BBB Dimf Gijsels RGW Kadernota 1 - Ruimtelijke ontwikke1. Voorstel 1.2  “terugvloeien naar wonen” 
insinueert alsof die (rijks)middelen anders 
niet voor wonen beschikbaar waren. Klopt 
het dat dit wel het geval is?  Is het wel juist 
onderbouwt om op grond hiervan vhv 
middelen te onttrekken?  Mag dat 
uberhaubt?

De verwachting is dat het rijk extra middelen beschikbaar stelt voor 
het opzetten en uitvoeren van nieuwe taken op het gebied van 
Volkshuisvesting. Daar is nu nog geen (definitief) uitsluitsel over. 
Om deze taken al wel op te starten - vanuit de gemeenten is 
aangegeven dat daar behoefte aan is - stellen wij voor om tijdelijk 
een deel van het Wonen-budget beschikbaar te stellen. En om 
deze tijdelijke financiering terug te draaien zodra extra 
rijksmiddelen toegekend zijn. 
PS heeft budgetrecht en kan dus beslissen dat budget (tijdelijk) 
anders ingezet wordt. Er zijn geen regels die een dergelijke 
tijdelijke financiering onmogelijk maken.

van Muilekom



3 GroenLink Margriet van de 
Vooren

RGW Jaarrekening 33 1 - Ruimtelijke ontwikkeHet programma Hart voor de Heuvelrug is 
als aandachtspunt genoemd in de 
besluitvorming van het jaarverslag. Ook de 
Oude Tempel heeft een aanzienlijk 
risicofactor in het programma. We hebben 
daarover de volgende vragen: 
1.	Aanpassingen aan het bouwplan op 
Landgoed Oude Tempel zouden grote 
financiële gevolgen hebben, onder andere 
door schadeclaims van de ontwikkelaar, zo 
begrepen wij op eerdere 
informatiebijeenkomsten. 

Recent is zonder financiële consequenties, 
zover wij hebben begrepen, een andere 
ontwikkelaar aangetrokken en is het 
bouwplan aangepast. Klopt het dat hier 
geen financiële consequenties aan zitten 
en zo ja, wat is hier de reden van? Of 
worden er nog schadeclaims verwacht? Zo 
ja, in welke orde van grootte worden die 
verwacht?
2.	Wanneer heeft het college 
kennisgenomen van de aangepaste 
plannen en wijziging van ontwikkelaar? Is 
Provinciale Staten daar vervolgens direct 
over geïnformeerd? 
3.	Hoe is in de nieuwe planvorming 

Zie bijlage 1. Aan het aangepaste bouwplan zitten geen negatieve 
financiële consequenties. Het past binnen de overeengekomen 
financiële kaders. 
Er is nog geen nieuwe ontwikkelaar aangetrokken, de gemeente 
heeft wel afscheid genomen van de eerder geselecteerde 
ontwikkelaar.  

De bouwvelden die nu ontwikkeld gaan worden betreffen 
ontwikkeling bij Portaal en particulieren. Voor de volgende fases 
wordt een nieuwe ontwikkelde partij geselecteerd. De gemeente 
Soest houdt nog rekening met mogelijke financiële schadeclaims, 
maar juridische grondslag hiervoor is klein, dus verwachting is dat 
de financiële impact beperkt is.   

2. Het college van B&W van de gemeente Soest heeft op 16 april 
2024 een besluit genomen over de planaanpassing voor Oude 
Tempel. Het college van GS heeft op 17 april 2024 gelijktijdig met 
de provinciale staten de aangepaste plannen ontvangen. 

3. Er is voor gekozen om woningbouw direct aanpalend aan de 
kraamburcht te laten vervallen. Daarbij zal de gemeente Soest de 
nodige maatregelen treffen dat de burchten beter beschermd 
worden dan in huidige situatie (tegen honden en inbreuk vanuit 
mensen).   

Daarnaast blijkt uit onderzoek dat mens en das op dit moment al 
naast elkaar leven. Tot slot worden er 60 woningen minder 
gebouwd. Ook is een aaneengesloten gebied van 7 hectare natuur 

van Muilekom

5 PvdA H. Adriani BEM Jaarrekening P229 10 - Overhead Waarom  wordt er niet 
gereserveerd/gestort in de reserve voor 
groot onderhoud huisvesting?

Er heeft een onttrekking plaatsgevonden in de reserve groot 
onderhoud van €59K. Dit is toegelicht in bijlage 2 'Overzicht 
reserves'. De reserve wordt gebruikt om fluctuaties in de 
onderhoudskosten op te kunnen vangen. Het verschil tussen de 
werkeljke en begrote kosten was minimaal. 

Has Bakker

2 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 349 10 - Overhead Niet behandelde aanvragen blijven een 
terugkerend thema, hoe staat het met de 
strategie/aanpak dit te verminderen? Ook 
in het kader van de werkdruk en belasting 
van onze eigen organisatie/mensen?

De achterstanden zijn in beeld en er wordt gewerkt aan een plan 
van aanpak om deze achterstand dit jaar weg te werken. En nieuwe 
aanvragen zoveel mogelijk binnen de geldende termijnen af te 
handelen. Op 13 november 2024 zal PS worden geïnformeerd over 
de voortgang van de afhandeling van subsidieaanvragen samen 
met voorstel wijziging ASV. 

Has Bakker

10 Volt Wouter Limmen BEM Kadernota 10.6 10 - Overzicht overhead10.6 Kan nader worden aageduid hoeveel 
en welke externe expertise voor dit bedrag 
wordt ingekocht?

Betreft onder andere specifieke expertise voor het herinrichten van 
onze huidige P&C tool (Lias) en de verdere digitaliseringsslag. 
Daarnaast is er expertise nodig voor het ondersteunen van 
medewerkers van de provincie projecten bij de sporen 
Fundamenten, Houding en gedrag (verandermanagement), Kennis 
en kunde, en Informatie en informatiebehoefte (SAP, Power BI). 
Deze projectmatige expertise is op dit moment niet aanwezig bij de 
provincie. Hoeveel daar exact voor nodig is, is nog onbekend. 

Has Bakker

16 Volt Wouter Limmen BEM Kadernota 10.6 10 - Overzicht overhead10.6 Het jaar 2028 wordt een ravijn jaar en 
mogelijk gaan de conclusies uit de 
geactualiseerde nota Groeisprong het 
financieel evenwicht verder verstoren met 
een oplopen begrotingstekort. Waarom 
beperkt de dekking zich tot € 5000. Is dit 
een incidentele dekking ? 

Het betreft een incidentele storting van 5 miljoen al aanvulling van 
de reserves. 

Has Bakker



3 SP Dane Harris BEM Kadernota 26/Voorstel 10.1 10 - Overzicht overheadIs het mogelijk om de geplande kosten 
voor de indexatie van contracten voor 
Automaten Voorziening (deels) te dekken 
door een vermindering van het aantaal 
automaten?

Momenteel is een nieuwe aanbesteding in de afrondende fase, met 
als doelstelling start contract per 1 september. In de nieuwe 
aanbesteding is geen vermindering van het aantal automaten 
opgenomen. In de nieuwe overeenkomst wordt flexibiliteit 
opgenomen. Op basis van het verbruik, zal er mogelijkheid zijn tot 
op- en afschalen. Hiervan zullen we voor het eerst gebruik kunnen 
maken in 2025. Het is niet mogelijk om binnen het huidige contract 
voor de laatste paar maanden nog het aantal automaten aan te 
passen. 

Has Bakker

6 PvdA H. Adriani RGW Jaarrekening P302/P328 2 - Landelijk gebied Uit de tabel op pagina 302 begrijpen we 
dat er 391ha grond t.b.v. NNN in de 
grondbank zit. Tegelijkertijd wordt in 
programma 2 toegelicht dat realisatie van 
NNN niet lukt omdat er geen locaties 
beschikbaar zijn. Kan dit toegelicht 
worden? Op pagina 328 staat bij de 
natuurcompensatiebank toegelicht: 'Deze 
gronden worden op een gegeven moment 
ingericht tot natuur'. Wat maakt dat daar 
niet direct mee begonnen wordt?

De NNN gronden zitten niet in de grondbank, maar in de 
grondvoorraad Agenda Vitaal Platteland/Uitvoering Landelijk 
Gebied. Deze gronden zijn binnen de begrenzing voor nieuwe 
natuur (te ontwikkelen natuur) aangekocht door de provincie. Deze 
gronden worden, al dan niet na inrichting, verkocht aan een partij 
die ze als natuur gaat ontwikkelen en/of beheren. Ze zijn dus, als 
ze zijn verworven na het akkoord van Utrecht uit 2011, al 
meegeteld in de hectares functieverandering (omvorming) van 
agrarisch naar natuur. 
Voor de natuurcompensatiebank worden gronden door de provincie 
aangekocht, of wordt er gebruik gemaakt van gronden van derden. 
In principe wordt na koop of overeenstemming met de eigenaar al 
direct begonnen met de voorbereidingen voor de omvorming en 
inrichting naar natuur. Het maken van inrichtingsplannen, het doen 
van onderzoek, het verkrijgen van vergunningen en het vinden van 
een aannemer kost echter de nodige tijd. 
Er wordt gestreefd om binnen 2-3 jaar na 
overdracht/overeenstemming het inrichtingsproject af te ronden.

Mirjam Sterk

10 PvdA H. Adriani FAC Kadernota P15 2 - Landelijk gebied Waarom wordt voorgesteld om bij 
agrarisch natuurbeheer de last van een 30 
jaar durende verplichting in 1 keer te 
nemen?

Er ontstaat wat verwarring door de alinea over agrarisch 
natuurbeheer op pagina 16. Hierin wordt abusievelijk ook de 
regeling 'natuurbeheer 2000' genoemd. Deze oude regeling gaat 
niet over agrarisch natuurbeheer, maar zag toe op 
functieverandering van agrarische percelen. Hiervoor werd een 
constructie bedacht waarbij via het Groenfonds de subsidie aan de 
aanvragers in 30 jaarlijkse termijnen werd uitbetaald. Bij het 
Agrarisch Natuur en Landschapsbeheer (ANLb) is geen sprake van 
een dergelijke verplichting van 30 jaar.

Mirjam Sterk

22 PvdA H.J. Dekker RGW Jaarrekening P68-69 2 - Landelijk gebied Kan een overzicht worden gegeven van de 
initiatieven waaraan een subsidie is 
verstrekt ter versterking van de 
leefbaarheid in het landelijk gebied?

Subsdidies zijn verstrekt aan: Stichting Dorpshuis de ploeg, 
Stichting V.O.C.U.S., Gemeente Soest, Stichting van Hein,
Dorpsvereniging Schoonrewoerd, 
Stichting Dorpsplatform Kamerik 
Stichting Vrienden van de H. Jacobuskerk Cabauw, St. 
Beheerscommissie Welzijn Polsbroeker en  Gemeente 
Vijfheerenlanden

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 45 2 - Landelijk gebied Er is gebrek aan belangstelling voor 
Groene Contour: is er een plan om dit aan 
te pakken?

De Groene contour opgave wordt meegenomen in het UPLG en 
daarmee komt er meer aandacht voor dit onderwerp.
Het probleem is niet zozeer gebrek aan belangstelling maar het 
onderdeel van het Groene Contour instrumentarium waar 
belangstelling voor is (gedeeltelijke afwaardering met voorwaarden 
en behoud agrarische functie) ligt nog ter goedkeuring bij de 
Europese Commissie. Antwoord hierop wordt dit jaar verwacht.

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 45 2 - Landelijk gebied Men heeft gezocht naar een geschikte 
locatie voor 5 hectare bos op provinciale 
gronden, is niet gelukt, waarom niet?

Veel provinciale gronden zijn als ruilgrond bestemd of onderdeel 
van een lopend gebiedsproces waarbij al afspraken zijn gemaakt 
over de inrichting, niet zijnde bos. Dat maakt de zoektocht tot nu 
toe moeilijk. We blijven zoeken naar geschikte hectares provinciale 
grond om bos te realiseren

Mirjam Sterk



PvdD Batteau RGW Jaarrekening 46 2 - Landelijk gebied Veel lijkt te stranden of te vertragen door 
capaciteitsgebrek (bv KLE, reewildraster, 
knotbomenproject en zo meer) - wat kan er 
gedaan worden om dit op te lossen: bv 
externe inhuur via de provincie?

Capaciteit is een algemeen probleem in dit werkveld. Vacatures 
kunnen soms lastig ingevuld worden en ook adviesbureaus hebben 
lang niet altijd tijd. Dit heeft onze aandacht maar oplossingen zien 
we nog niet direct.

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 48 2 - Landelijk gebied aanplant van 600.000 bomen: wat is de 
kwaliteit van de bomen en hoe wordt dit 
gemonitord ook op samenhang (dus wordt 
het ook echt bos?) 

Goed plantmateriaal is een uitdaging. Wij hebben als voorwaarde 
gesteld dat nieuw aan te planten bomen bestaan uit autochtoon 
materiaal en het liefst een inheemse oorsprong hebben. Deze 
bomen zijn enkel te verkrijgen bij gekwalificeerde kwekerijen. De 
succesvolle uitdeeldagen hebben gebruik gemaakt van 
gekwalificeerde bomen. MeerBomenNu maakt gebruik van 
zaailingen die naar kansrijke plekken worden verplant. In de nieuwe 
ronde (bomenplan voor 700.000 bomen) worden afspraken 
gemaakt met de partijen die bomen uitdelen omtrent kwaliteit en 
vervanging (als een aangeplante boom het niet redt). In het 
Bomenactieplan zijn geen afspraken opgenomen over het vormen 
van een bos.   

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 48 2 - Landelijk gebied Uitgedeelde bomen tijdens 
bomenuitdeeldagen worden voor 44,2 
hectare gerekend, de helft van het totale 
doel bomenactieplan/bossenstrategie. Dat 
is natuurlijk geen bos - welke 
aandeel/hectare van aangepante bomen is 
daadwerkelijk bestemd tot bos?

In het Strategisch bosbeleid en het Bomenactieplan wordt 
gerekend met 3300 losse bomen vormt 1 ha bos. Dit betreft zowel 
bos als solitaire bomen. We rekenen op deze manier de 
uitgedeelde bomen mee bij de realisatie van bos in de provincie 
Utrecht. 

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 48 2 - Landelijk gebied Pagina 48: er staat 81,3 hectare 
gerealiseerd bos buiten NNN, maar bij 
"toelichting beoogde resultaten" staat 43 
hectare nieuw bos. Hoe zit dat? Wat zijn de 
cijfers uit vorige jaren?

Er zat 42,5 ha aan nieuw bos in de planvormende fase in AVP-
projecten voor 2023. Echter er is in 2023 in totaal 81,3 ha 
gerealiseerd (optelsom van uitdeeldagen, agroforestry, projecten 
en KLE). Dat is meer dan geraamd. In 2022 is het Startegisch 
bosbeleid vastgesteld en is concreet ingezet op de uitvoering. In 
2021/2022 is in totaal 87 ha gerealiseerd. Prognose voor komend 
jaar is ca. 90 ha.

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 48 2 - Landelijk gebied wat voor maatregelen worden er uitgevoerd 
in het proefproject van 45 hectare bos om 
droogte en stikstofdepositie tegen te gaan?

Het gaat om aanplant van klimaatbestendige bomen die de bodem 
verbeteren en vervolgens boomgericht beheer gericht op adaptief 
en klimaatslim bosbeheer.  Met boomgericht beheer wordt bedoeld 
dat in beeld wordt gebracht welke bestaande bomen een goede 
bijdrage leveren aan de bodem en/of droogtetolerant zijn. Die 
bomen worden vervoglens vrijgezet van direct comcurrerende 
bomen en eventueel opgesnoeid. 

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 50 2 - Landelijk gebied hoeveel hectare wildernisgebieden en 
bosreservaten zijn er in de provincie 
Utrecht (binnen NNN of N2000 of 
daarbuiten)? Dus bos of gebied dat ‘wild 
mag zijn’? Zie: https://www.ongerepte-
natuur.nl/bosreservaten/

Het realiseren van hectares wildernisgebieden en bosreservaten is 
geen opgave vanuit het strategisch bosbeleid. Over de provincie 
Utrechts is de volgende informatie bekend: Er zijn in Utrecht twee 
officiele bosreservaten die onderdeel zijn van het landelijke 
programma, De Heul (bij Maarn) en de Galgenberg. Daarnaast zijn 
er twee bosreservaten in beheer bij Utrechts landschap waar ook 
geen bosbeheer wordt uitgevoerd, maar niet behoren tot het 
landelijke programma. Alles bij elkaar ongeveer 150 hectare.

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 51 2 - Landelijk gebied Er wordt onderzoek gedaan naar 
recreatiedruk: wanneer kunnen we de 
resultaten verwachten en wat kunnen de 
vervolgstappen/maatregelen zijn?

Bureau Buiten heeft de 'Beleidsverkenning Recreatiedruk in 
Natuurgebieden provincie Utrecht' opgeleverd. Op basis hiervan 
heeft de provincie namens gedeputeerde Sterk en Van Muilekom 
het bureau opdracht gegeven een Plan van Aanpak op te stellen 
met een prioritering van de te nemen acties. Het uitwerken van een 
Zoneringsplan maakt daar  onderdeel vanuit. Wanneer het Plan 
van Aanpak is opgeleverd zap PS worden geïnformeerd.

Mirjam Sterk



PvdD Batteau RGW Jaarrekening 51 2 - Landelijk gebied Aan ANLb is categorie klimaat toegevoegd 
voor vastleggen CO2 en tegengaan 
verdroging: hoeveel hectare is daarmee 
mogeiljk mee gemoeid en om wat voor 
inrichtingsactiviteiten gaat het?

Het gaat om bijna 600 hectare. Het ANLb ziet alleen toe op beheer 
en niet op inrichtingsactiviteiten. Het overgrote deel van dit beheer 
vindt plaats op en rond de Heuvelrug en bestaat uit het beheer van 
houtige elementen voor CO2-opslag en bodempakketten om het 
gehalte organische stof te verhogen

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 52 2 - Landelijk gebied meerjarig onderzoek naar ecologisch 
bermbeheer, oa in het kader van de 
bestrijding van eikenprocessierups: 
wanneer kunnen we resultaten 
verwachten?

De studie laat vooralsnog beloftevolle resultaten zien voor het 
effect van de aanwezigheid van sluipvliegen en -wespen op de 
populatie eikenprocessierupsen. Het onderzoek wordt de komende 
jaren nog voortgezet, waarbij wordt gekeken welke planten een 
positief effect hebben op de aanwezigheid van deze predatoren. 
Daarnaast lijkt de aanwezigheid van klimop op eiken een significant 
effect te hebben op de rupsenaantallen. Ook hiernaar wordt nader 
onderzoek gedaan. De provincie blijft dit onderzoek op de voet 
volgen. Daarnaast doet de provincie Utrecht mee aan een 
onderzoek naar het gebruik van feromonen om de paring van de 
eikenprocessievlinder te verstoren. De effectiviteit hiervan is 
inmiddels aangetoond. De onderzoekers werken er nu aan om deze 
bestrijdingsmethode, die met een paintballgeweer wordt gedaan, 
goedgekeurd te krijgen. Dit wordt in 2024 uitgevoerd.

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 56 2 - Landelijk gebied Niet-inheemse dieren waar overlast van 
ondervonden wordt worden nog altijd 
gedood: is er onderzoek dat aantoont dat 
dat het meest effectieve manier is? Welke 
preventieve methoden worden momenteel 
per 'invasieve soort' onderzocht. 

In 2019 is in opdracht van provincie Noord-Brabant een rapport 
opgesteld over hoe om te gaan met wasberen binnen die provincie. 
Daarin staat dat het doden van (alle) dieren volgens de huidige 
wetgeving als welzijnsneutraal wordt beschouwd, mits op de juiste 
wijze uitgevoerd. Ook de raad van dieraangelegenheden heeft in 
2019 een rapport uitgebracht waarin onder anderen geadviseerd 
wordt om in te zetten op preventie: preventie leidt tot het doden van 
minder dieren. 
Preventie kan er voor de meeste invasieve exoten hetzelfde uitzien. 
Belangrijk is om geïmporteerde goederen en bijvoorbeeld 
ballastwater te controleren op aanwezigheid van niet-inheemse 
dieren. Provinciaal kan preventie plaatsvinden door het 
veerkrachtig en robuust maken en houden van onze 
natuurgebieden, zodat niet-inheemse dieren minder kans krijgen 
om te vestigen. Wanneer een nieuw, risicovol, niet-inheems dier 
binnen de provincie wordt waar- genomen is het snel onttrekken 
van deze soort uit de natuur ook een manier van preventie. 

Mirjam Sterk



PvdD Batteau RGW Jaarrekening 57 2 - Landelijk gebied uitvoering provinciale wolvenplan: op welke 
manier maakt publieksvoorlichting en 
contact met dierenhouders hier ondereel 
vanuit? Gaat deze geintensiveerd worden 
in het licht van de vestiging van de wolf in 
onze provincie? En zo ja op welke manier?

Voor de wolf is er sprake van een InterProvinciaal  (IPO) 
Wolvenplan (2019) dat (planning) dit jaar wordt herzien, met daarin 
ook aandacht voor communicatie rond de wolf. Voor de wolf zijn wij 
bevoegd gezag via de Wet natuurbescherming (NB Vanaf 1 januari 
2024 zijn de regels van de Wet natuurbescherming onderdeel van 
de Omgevingswet) oftewel, voor de wettelijke bescherming van de 
wolf en de verplichtingen die daarbij horen. Binnen deze kaders 
geven wij, naast vele andere werkzaamheden, inderdaad ook 
invulling aan publieksvoorlichting en contact met dierhouders. Wij 
doen dit via al onze beschikbare mediakanalen en door het up-to-
date houden van de pagina over de wolf op onze website. Op dit 
moment intensiveren wij de publieksvoorlichting door ook de 
andere bij de wolf betrokken partijen (gemeenten, TBO’s) te wijzen 
op de verantwoordelijkheid die zij hierin hebben en welke rol ze 
kunnen spelen in de publieksvoorlichting. Voor wat betreft het 
intensiveren van het contact met dierhouders laten we u weten dat 
wij op korte termijn beschikken over een wolvenconsulent die onder 
andere dierhouders direct kan informeren rond bijvoorbeeld de 
plaatsing van de juiste wolf-werende rasters. Landelijk is er een 
informatiepunt wolf in voorbereiding. Na de zomer zullen wij u via 
een memo informeren over de stand van zaken rond de wolf in de 
volle breedte.

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 58 2 - Landelijk gebied er worden voorbereidingen getroffen voor 
vergunningaanvragen voor haas en konijn: 
betekent dit voorbereidingen voor afschot? 
Of gaat het om andere maatregelen? 

In de jaarrekening wordt benoemd dat voorbereidingen worden 
getroffen voor een toetsingskader voor vergunningaanvragen voor 
haas en konijn. Het gaat hierbij niet om afschot, maar juist om een 
toetsingskader gericht op het op een goede manier meenemen van 
de bescherming van het leefgebied voor haas en konijn in de 
vergunnigverlening voor ruimtelijke ingrepen in het leefgebied van 
haas en konijn. 

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 58 2 - Landelijk gebied Er wordt gewerkt aan een 
registratiesysteem voor opgelegde natuur- 
en boscompensatieverplichtingen: wanneer 
kunnen we dit verwachten en is PS 
betrokken bij waar er naar gekeken wordt 
en wat wel of niet als compensatie wordt 
geregistreerd?

Het streven was om het registratiesysteem voor opgelegde natuur- 
en boscompensatieverplichtingen in de loop van 2024 in gebruik te 
nemen. Wij verwachten nu dat we voor het eind van 2024 een 
geïmplementeerd systeem hebben. Het systeem gaat ons 
ondersteunen in de monitoring op natuur en boscompensatie die 
we nu al als provincie uitvoeren. Naast het monitoren van NNN-
compensatie (incl. de meerwaardebenadering) monitoren we ook 
de natuurcompensatie uitgevoerd door RWS (dit valt eigenlijk 
onder de verantwoordelijkheid van het Ministerie van I&W). 
Daarnaast rapporteren we over het aantal toegestane en 
gerealiseerde boscompensatielocaties. Monitoring op realisatie 
wordt door de RUD uitgevoerd. 

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 58/59 2 - Landelijk gebied Pre-SMP aanpak is heel mooi: hoe kunnen 
we ervoor zorgen dat alle 26 gemeenten 
met deze aanpak gaan werken?

Op dit moment zijn alle 26 gemeenten met deze aanpak aan de 
slag. 

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 59 2 - Landelijk gebied Complexiteit vergunning verlening is 
toegenomen, en neemt alleen maar toe 
door omgevingswet en complexiteit van 
ruimtelijke opgaven. Is er zicht op, dan wel 
een evaluatie voorzien van, de capaciteit, 
effectiviteit en positionering van 
vergunningverlening? Zo ja, wanneer?

De benodigde vergunningverleningscapaciteit wordt jaarlijks 
gemonitoord en de effectiviteit van vergunningverlening natuur is 
onderdeel van de jaarlijkse Rapportage Natuur en 
Boscompenstatie.  Er is momenteel geen evaluatie gepland over 
de positie van vergunningverlening natuur in onze provincie. 

Mirjam Sterk



PvdD Batteau RGW Jaarrekening 60 2 - Landelijk gebied Wanneer kunnen we de eerstvolgende 
jaarrapportage natuur verwachten? Deze 
was voor Q2 2024 toegezegd, toch?

Vanwege personele verschuivingen is de planning verschoven naar 
Q4. Dit is ook via de LTA reeds aan u gecommuniceerd.

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 60 2 - Landelijk gebied wanneer kunnen we tussentijdse resultaten 
verwachten van onderzoek/monitoring van 
oa broedvogels?

De monitoringsrapporten, o.a. Broedvogelmonitoring 2023, zijn 
gepubliceerd op de provinciale website (Natuur -> Monitoring-flora-
en-fauna). 

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 66 2 - Landelijk gebied Steeds meer coachinggesprekken met 
agrariers. Als ze worden doorverwezen, 
waar/naar wie worden ze dan naar 
doorverwezen?

Afhankelijk van het thema/vraag kan de coach doorverwijzen naar 
een van de specialisten die binnen het project gecontracteerd zijn, 
bv op het gebied van RO, financiën, natuuronclusieve landbouw, 
energie, bodem, vastgoed.   Ook wordt doorverwezen naar bv 
deskundigen middels de SABE regeling, of naar zaakbegeleiders 
voor de LNV regelingen. De SABE regeling is een landelijke 
Subsidiemodule voor Agrarische Bedrijfsvoering en Educatie. Via 
deze regeling worden vochers beschikbaar gesteld waarvoor 
agrariers kunnen intekenen.    

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 67 2 - Landelijk gebied VAB: op welke manier wordt rekening 
gehouden met beschermde diersoorten, en 
hoe houdt men zicht op de impact op totale 
populatie.

Wij verwijzen voor de beantwoording van de vraag naar de 
beantwoording van de technische vragen n.a.v. de Statenbrief over 
vaststelling van Erven met perspectief. Het antwoord op vraag 13 
(van Groenlinks) was: Bij de uitwerking van activiteit c (Voorlichting 
uitbreiden, p.34) zullen wij dit aspect meenemen, zowel richting 
VAB-eigenaren als richting gemeenten.
Veel te slopen vrijkomende agrarische bebouwing heeft ook een 
asbestdak. Hierdoor is er al veel meer toezicht op de sloop dan bij 
sloop zonder asbest. De asbesttoezichthouders van RUD en 
ODRU hebben onlangs, in het kader van de implementatie van de 
Preventiecheck asbest en soorten, een training gehad om 
potentiële overtredingen in het kader van flora en fauna (voorheen 
Wnb) te voorkomen.
En het antwoord op vraag 12 over de impact op de populaties was: 
Meestal moet voor sloop een Omgevingsvergunning worden 
aangevraagd gericht op een flora- en fauna-activiteit 
(Omgevingswet, voorheen Wet natuurbescherming, onderdeel 
soortbescherming). Daarbij zijn veelal mitigerende maatregelen 
verplicht, zodat de staat van instandhouding van populaties niet 
verslechtert. Wij hebben geen aanwijzingen dat de hoeveelheid te 
slopen bebouwing zal leiden tot structurele problemen m.b.t. deze 
staat van instandhouding. We hebben ook nog geen signalen dat 
een sloopverplichting de bescherming van voorkomende soorten in 
de weg zit. Maar waar nodig kan altijd naar maatwerk worden 
gezocht.

Mirjam Sterk

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 67 2 - Landelijk gebied VAB: is er zicht op hoeveel 
bedrijfsbebouwing is gesloopt of in 
hergebruik in deze provincie?

Er is op dit moment geen registratie van gesloopte en/of 
herbestemde bedrijfsbebouwing in het landelijk gebied. RVO werkt 
in samenwerking met enkele provincies (waaronder Utrecht) aan 
een model om tot een betrouwbare registratie en prognose van 
vrijkomende agrarische bebouwing (VAB) te komen. In Erven met 
perspectief hebben wij wel een globale indicatie opgenomen van 
de te verwachten hoeveelheid VAB: 1,2 miljoen m2 in de periode 
2022-2030.

Mirjam Sterk



3 Volt Amos de Jong RGW Kadernota 2.3 2 - Landelijk gebied 2.3 Welke (extra) faunabeheer -of -
monitoringactiviteiten  activiteiten worden 
bekostigd en zijn deze niet minstens deels 
structureel van aard?

In het Ontwerp Omgevingsprogramma Faunabeleid en Monitoring 
is aangegeven op welke faunabeheer- en monitoringsactiviteiten 
meer wordt ingezet. Het definitieve programma, dat door GS op 9 
juli 2024 zal worden vastgesteld, wijkt daarin inhoudelijk niet 
wezenlijk van af. De provincie zet meer in op trendmonitoring van 
soorten en monitoringen van de effecten van faunabeheer. Deze 
extra data is nodig om de balans tussen beschermen en beheren te 
kunnen blijven bewaken. De faunabeheereenheid krijgt extra 
financien om meer te kunnen ondersteunen in de coordinatie en 
uitvoering van het faunabeheer en verbeterde registratie en 
validatie van uitgevoerd beheer (preventieve, niet-dodelijke als ook 
dodelijk beheer). Zoals te zien is in de kadernotaclaim is het extra 
budget dat jaarlijks vereist is voor het faunabeheer en monitoring 
structureel aangevraagd. Extra budget is tevens nodig om de 
jaarlijks stijgende kosten in tegemoetkomingen in schades te 
dekken. Kanttekening is dat de werkelijke kosten (open einde 
regeling) voor die post moeilijk te ramen zijn, en heel goed ook nog 
hoger uit kunnen vallen. 

Mirjam Sterk

3 SGP Berends RGW Jaarrekening 42 2 - Landelijk gebied 2.5leefbaarheid in landelijke gebieden 
staat alles op groen: krijgt dit onderdeel 
nog een vervolg

Ja, in 2024 zijn voor dit beleidsdoel opnieuw middelen beschikbaar. 
Mirjam Sterk

4 SGP Berends RGW Jaarrekening 43 2 - Landelijk gebied RVO heeft een hogere bijdrage 
gedeclareed bij EU. Waardoor is dit 
ontstaan

Afhankelijk van andere declaraties declareerd RVO het ene jaar 
meer in Brussel dan het andere jaar. Over de totale looptijd van de 
regeling wordt het maximaal te declareren bedrag gedeclareerd. 
Een hogere declaratie nu ledit dus tot een lagere declaratie later 
(en daarmee een hogere bijdrage van de provincie in de regeling).  

Mirjam Sterk

5 SGP Berends RGW Jaarrekening 45 2 - Landelijk gebied Hierstaat aangegeven dat er 300 ha natuur 
is ingericht waarna in de toelichting 215 ha 
is ingericht. Waardoor ontstaat dit verschil.

Het kopje beoogde resultaten is weggevallen. Er was voor 2023 
300 hectare inrichting begroot waarvan 215 hectare is gelukt.

Mirjam Sterk

6 SGP Berends RGW Jaarrekening 46 2 - Landelijk gebied op pagina 46 staat omschreven dat er geen 
hectare groene contour is toegevoegd 
terwijl op pagina 47 bos buiten de het NNN 
is vergroot met 3.6 ha. Vanwaar dit 
verschil.

De doelstelling bos binnen NNN kan landen binnen de Groene 
Contour en binnen de NNN. De hectares daarbuiten noemen we 
bos buiten NNN wat een van de doelstellingen is in het strategisch 
bosbeleid.

Mirjam Sterk

SGP Dikkenberg RGW Kadernota 15 2 - Landelijk gebied Voor het uitvoeringsprogramma 
Faunabeleid en monitoring wordt er een 
structurele uitgaven verwacht. Echter is 
deze uitgave maar voor 2 jaar gedekt met 
incidenteel geld. Hoe is financiering op 
lange termijn geborgd?

Voor het Omgevingswetprogramma (OFM) zijn incidentele en de 
structurele middelen tot en met 2028 gedekt, als de claim in 
Kadernota 2025 door u wordt gehonoreerd bij de vaststelling. Het 
voorstel is om de benodigde middelen de eerste 2 jaar te dekken 
vanuit de Reserve Realisatiestrategie Natuur (RSN) en de 
daaropvolgende 3 jaar vanuit de Algemene middelen. Voor de 
jaren na 2028 moeten op tijd nieuwe middelen aangevraagd 
worden. Overigens zijn sommige structurele middelen voor de 
lange termijn vastgelegd.

Mirjam Sterk

1 Volt Amos de Jong RGW Jaarrekening 2 2 - Landelijk gebied

ANLb: Omgerekend is er ca. 1 mln 
subsidie voor 1k ha onder ANLb uitgekeerd 
in 2023; totaal >12k ha voor 12 mln. Wat 
zijn de totale kosten geweest van het 
organiseren, openstellen, uitkeren en 
monitoren/managen van deze subsidie 
(dus subsidie + overhead)? Omgerekend 
naar hectare, wat is dan de kostenfactor 
per ha onder ANLb? 

De overhead is onderdeel van de totale subsidie. Collectieven 
mogen 20% van de uitbetaalde subsidie 'afromen' om de 
overheadskosten te betalen. Sommige collectieven blijven bewust 
onder dit percentage, zodat ze geld overhouden voor extra beheer

Mirjam Sterk



2 Volt Amos de Jong RGW Jaarrekening 2 2 - Landelijk gebied Anlb: GS heeft eerder Volt toegezegd te 
kijken of er qua efficiëntie (euro/ha) kan 
worden geleerd van andere provincies, o.a. 
ZH en NH. Is dat al gedaan en wanneer 
worden hier de resultaten van gedeeld?

Naar ons idee gaat de toezegging niet over het Anlb, maar over de 
realisatie van nieuwe natuur. Hier komen we uiterlijk in Q3 op 
terug.

Mirjam Sterk

3 Volt Amos de Jong RGW Jaarrekening 2 2 - Landelijk gebied NNN: Kan het niet halen van de doelen 
nader worden geduid: wat zijn de grootste 
oorzaken, hoe is daar op geacteerd en leidt 
dit tot een gewijzigde aanpak?

In december 2022 hebben wij de realisatiestrategie natuuropgave 
Provincie Utrecht vastgesteld waarin wij hebben aangegeven hoe 
wij om willen gaan met het niet halen van de NNN opgave.

Mirjam Sterk

4 Volt Amos de Jong RGW Kadernota 2. 2 - Landelijk gebied  Kunt u beschrijven hoe de ambities voor 
de Groene  Contour “die overeind blijven” 
met minder middelen toch kunnen worden 
gerealiseerd? Wij zien graag een 
berekening / uiteenzetting in cijfers van de 
verwachte te nemen maatregelen om de 
ambities te realiseren, met daarbij de 
verwachte lasten. 

Bij de decentralisatie van het natuurbeleid en de overgang van 
EHS naar NNN en Groene Contour is er flink bezuinigd op het 
natuurbeleid. Omdat wij samen met natuur, landbouw en 
gebiedspartijen een grotere ambitie hadden voor ons natuurbeleid 
is een Akkoord van Utrecht opgesteld waarin partijen gezamenlijk 
hebben afgesproken dat de belangrijkste natuurgebieden 
gerealiseerd worden met de beschikbare middelen voor het NNN. 
En dat voor 3000 hectare geen geld beschikbaar was, hiervoor zou 
gezocht worden naar middelen van buiten. Vorige college's hebben 
besloten toch geld vrij te maken om een start te kunnen maken met 
de realisatie van de Groene Contour maar lang niet voldoende om 
deze doelen volledig te financieren.

Mirjam Sterk

5 Volt Amos de Jong RGW kadernota 2 2 - Landelijk gebied De NNN-doelen worden niet gehaald, 
terwijl het zoekgebied voor de Groene 
Contour al eerder onder de NNN-gebieden 
is geschaard maar nu ook niet worden 
gerealiseerd. Zijn er additionele 
maatregelen en investeringen overwogen? 
Waarom wel/niet? Hoe groot zou een 
(additionele) investering moeten zijn om de 
NNN-doelen en de GC-doelen wél te halen 
(hoeveel geld is er dan nodig)?

Financiele middelen zijn niet de belemmerende factor. De 
belemmering zit in het beschikbaar krijgen van grond en in de 
mogelijkheden die er zijn om binnen de Staatssteun regels subsidie 
te verlenen waardoor het meest gewilde instrument uit het 
instrumentenkader Groene Contour nog niet uitgevoerd kan 
worden, namelijk het gedeeltelijk afwaarderen van grond met 
behoud van agrarische functie. De aanpassing van de catalogus 
Groen Blauwe diensten die hiervoor nodig is ligt ter beoordeling 
voor bij de Europese Commissie.

Mirjam Sterk

6 Volt Amos de Jong RGW kadernota 2 2 - Landelijk gebied Eerder werd gerapporteerd dat de 
uitvoeringscapaciteit, met name bij 
Staatsbosbeheer, te kort schoot. PU heeft 
toen capaciteit aangeboden. Kunt u een 
update geven van de grootste bottlenecks 
voor de uitvoering van onze natuurdoelen, 
met daarbij een duiding van de huidige 
capaciteit binnen PU en de 
uitvoeringsorganisaties? Hoe verhoudt dit 
zich tot de gewenste/benodigde capaciteit 
voor de uitvoering van de doelen/ambities?

Het grootste probleem bij de uitvoering van natuurbeleid is 1 het 
beschikbaar krijgen van grond en 2 het verkrijgen van vergunningen 
en het aanpassen van omgevingsplannen. Deze trajecten zijn zeer 
tijdrovend.

Mirjam Sterk

7 Volt Amos de Jong RGW kadernota 2 2 - Landelijk gebied Voorstel 2.2: “naar verwachting komen er 
Rijksmiddelen beschikbaar voor nieuwe 
natuur in de Groene Contour.” Waar is 
deze verwachting op gebaseerd en om 
hoeveel middelen gaat dit naar 
verwachting? Wanneer komt hier meer 
duidelijkheid over? Bvd.

De extra opgave voor natuur die in het UPLG is benoemd kan voor 
een belangrijk deel 'landen' in de groene contour, eventueel na 
herbegrenzing van de groene contour. Deze extra opgave is alleen 
realiseerbaar als hiervoor via het UPLG ook Rijksmiddelen 
beschikbaar worden gesteld. Meer duidelijkheid hierover komt via 
de documenten over het UPLG.

Mirjam Sterk



8 Volt Amos de Jong RGW kadernota 2 2 - Landelijk gebied Wat zijn de consequenties voor de Groene 
Contour en de Realisatiestrategie 
Natuurvisie nu deze worden afgeroomd tbv 
het OFM? 

De bestemmingsreserve Realisatiestrategie Natuurvisie (RSN) is 
juist bestemd om gestegen kosten voor o.a faunaschade te dekken. 
De ambities voor de Groene Contour blijven overeind, ook al 
verloopt de realisatie hiervan tot op heden moeizaam. De extra 
opgave voor nieuwe natuur, welke onderdeel is van het UPLG, kan 
een financieringsbron worden voor verdere invullnig van de groene 
contour.  

Mirjam Sterk

9 Volt Amos de Jong RGW kadernota 2 2 - Landelijk gebied Wat is de status van de Realisatiestrategie 
Natuurvisie? Hoeveel van de initieel 
begrote middelen zijn daadwerkelijk 
besteed aan de natuurvisie en hoeveel is 
tot op heden (incl. hetgeen voorgesteld in 
de huidige Kadernota) onttrokken voor 
andere (verwant of niet) doeleinden? 

RSN is een bestemmingsreserve waarvan de middelen worden 
ingezet voor behoud en versterking van de provinciale biodiversiteit 
en de duurzame beleving en benutting van de biodiversiteit. Op 
pag. 390 van de jaarrekening 2023 is aangegeven dat in deze 
reserve nog € 13,5 miljoen beschikbaar voor realiseren van 
bovengenoemde doelen. Tot op heden zijn er geen ontrekkingen 
geweest voor andere doelen. Dit is ook onverstandig,omdat bij 
doorrekening is gebleken dat de hoogte van de reserve 
onvoldoende is om alle doelen te realiseren. Vandaar dat bij de 
Kadernota ook gedeeltelijke dekking vanuit de algemene middelen 
beschikbaar gesteld zijn voor OFM.
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10 Volt Amos de Jong RGW kadernota 2 2 - Landelijk gebied Wat is de motivering achter voorstel 2.13: 
waarom is dit voorstel nodig en wat wordt 
er beoogd?

In het coalitieakkoord is structureel € 200.000 opgenomen voor 
groene initiatieven. Als één van de dekkingen voor invullen 
bezuinigsopdracht en dekking Kadernotaclaims stellen we voor om 
dit bedrag incidenteel te maken. De achtergrond van dit voorstel is 
om stedelijk gebied groene initiatieven te ondersteunen. Hiervoor 
hebben we ook een bestaande subsidieregeling Groene, Gezonde 
en Klimaatbestendige Steden en Dorpen 2024 beschikbaar die 
succesvol is. Vanuit die gedachte zijn structurele middelen voor 
groene initiatieven minder noodzakelijk.

Mirjam Sterk

4 BBB 2 - Landelijk gebied Algemeen Mirjam Sterk
5 BBB Dimf Gijsels RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied

1.        Is er een harde deadline voor deze 
kadernota bepaald of besluit GS over 
moment van inbreng ?

De voorstellen voor de kadernota moesten 4 maart zijn ingeleverd. 
Op 11 en 12 april is door GS besloten over het financieel beeld. 
Daarna zijn er in princiepe geen wijzigingen meer mogelijk.

Mirjam Sterk

6 BBB Dimf Gijsels RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied 2.        Is er overwogen om de inbreng deze 
kadernota, met oog op  het nieuwe 
regeringsakkoord uit te stellen?

Wij verwijzen u graag naar de hierover verstuurde brief 
(https://stateninformatie.provincie-
utrecht.nl/documenten/Beantwoording-schriftelijke-vragen-verzoek-
om-notitie-op-kadernota-vanwege-hoofdlijnenakkoord-PVV-VVD-
NSC-en-BBB.pdf) 

Mirjam Sterk

7 BBB Kees van Vuuren RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied 3.        Kunt u aangeven op welke punten 
deze kadernota achterhaald is sinds de 
koerswijziging vanuit het Rijk zoals blijkt uit 
het hoofdlijnakkoord?

De voorstellen zoals deze in de kadernota zijn opgenomen, zullen 
worden verwerkt. Dit betekent niet dat zodra het regeerprogramma 
bekend is, het beleid hierop niet kan worden aangepast. 

Mirjam Sterk

8 BBB Kees van Vuuren RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied

4.        Zoals ook al in infosessie 
aangegeven ontvangen wij graag een 
overzicht van de landelijke doelen/opgaven 
inclusief middelen en welke 
doelen/opgaven/maatregelen de provincie 
daarnaast/bovenop heeft die gefinancierd 
worden.

Zie hiervoor de aparte memo die naar de Cie RGW is gestuurd dd 
31-5 jl als antwoord op dezelfde vraag die ook in de infosessie met 
de Cie RGW is gesteld.Kort samengevat komt het op het volgende 
neer: De opgaven en doelen waar de maatregelpakketten bij 
aansluiten zijn daarmee niet zomaar af te doen als enkel een 
verplichting vanuit het Rijk. De meeste (onderdelen van de) 
maatregelpakketten sluiten nauw aan bij reeds lopende provinciale 
programma’s en processen. Ze zijn daarmee al stevig verankerd in 
ons eigen provinciale beleid. 

Mirjam Sterk

BBB Dimf Gijsels RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied 5.        Zijn er ook financiële eisen die 
worden gesteld bij “investeringen”, of 
worden alleen immateriële returns 
verondersteld en indien dat laatste: hoe 
worden deze gemonitord?

In zijn algemeenheid worden er ook financiele eisen gesteld aan inve                                                                                  Mirjam Sterk



BBB 2 - Landelijk gebied Voorstellen vanuit programma’s Mirjam Sterk
BBB Dimf Gijsels RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied Voorstel 2.2: 2. “Indien grondfunctie 

verandering naar natuur, dan ivm financiële 
huishouding naar NNN”  Dit impliceert toch 
ook extra regelgeving ook voor omliggend 
gebied. Is dit beleid / deze ambitie al 
vastgelegd?  Heeft dit indirect ook te 
maken met de verlaging van de 
bestemmingsreserve Landelijk gebied 

Ja omvorming van landbouwgrond naar natuur is onderdeel van 
ons natuurbeleid. Sinds de vaststelling van de Realisatiestrategie 
natuuopgave Provincie Utrecht van december 2022 is het ook 
mogelijk om binnen de Groene Contour gebieden te zoeken naar 
mogelijkheden van NNN realisatie.

Het verlagen van deze bestemmingsreserve heeft hiermee niet te 
maken. Deze bestemmingsreserve  heeft diverse deelreserves. 
Een aantal van deze deelreserves wordt verlaagd, omdat de 
gereserveerde middelen onderdeel kunnen zijn van het UPLG. Zo 
kunnen we naar alle verwachting het onderdeel 
bedrijfsverplaatsingen AVP koppelen aan de opgave in het landelijk 
gebied, waarvoor middelen beschikbaar komen voor 
opkoopregelingen. 

Mirjam Sterk

BBB Dimf Gijsels RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied Voorstel 2.5: 3. Zijn de uitgave voor 
agrarisch natuurbeheer langdurig 
consequent ingepland of is het een 
statische post?

Het ANLb is op dit moment niet langer geprogrammeerd dan het 
einde van de landelijk vastgestelde subsidieperiode. Deze loopt af 
op 31 december 2028. 

Mirjam Sterk

BBB Dimf Gijsels

RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied Voorstel 2.5: 4. Wordt in deze context met 
“agrarisch natuurbeheer” en  
“functieverandering naar natuur” hetzelfde 
bedoeld? Is budgettering voor agrarisch 
natuurbeheer structureel of incidenteel?

Hiermee wordt niet hetzelfde bedoeld. Agrarisch natuurbeheer vindt 
slechts plaats op percelen met een agrarische bestemming. Er is 
sprake van functieverandering wanneer een eigenaar zijn terrein 
omzet van 'agrarisch' naar 'natuur' in het bestemmingsplan van de 
gemeente. Daarmee daalt het terrein in waarde, hiervoor kan de 
eigenaar een subsidie aanvragen. Het ANLb is op dit moment niet 
langer geprogrammeerd dan het einde van de landelijk 
vastgestelde subsidieperiode. Deze loopt af op 31 december 2028. 

Mirjam Sterk

BBB Dimf Gijsels RGW Kadernota 2 - Landelijk gebied Voorstel 2.7: 5. Is er een financiële 
prognose indien de ondergrens van 
stikstofnormering (kdw)

De vraag is niet duidelijk, waardoor er geen relevant antwoord 
gegeven kan worden.

Mirjam Sterk

2 GroenLink Marijke de Jong RGW Jaarrekening 2 - Landelijk gebied Uit onderzoek van het CBS blijkt dat de 
oppervlakte natuur in Nederland is met 158 
km2 (=2,5 procent) is afgenomen tussen 
2013 en 2022. In Utrecht gaat het om een 
afname van 19 km2. Het bebouwde gebied 
in onze provincie is met 13 procent 
toegenomen.
https://www.cbs.nl/nl-
nl/nieuws/2024/18/minder-natuur-en-
bosgebied-in-nederland

Vragen:
•	Zijn deze cijfers bekend?
•	Hoe zijn de cijfers van Vijfheerenlanden 
verwerkt ?
•	Kunt u ons meer gespecificeerde cijfers 
bieden over de afname van het aantal km2 
natuur over de periode 2013-2018 en de 
periode 2019-2022?

ja deze cijfers zijn bekend.
Aangezien deze vraag niet over de jaarrekening gaat zullen we 
hem in dit kader niet beantwoorden.

Mirjam Sterk



PvdD Batteau RGW Jaarrekening 76 3 - Bodem, water en Mi 8 gemeenten hebben een hitteplan, hoe 
zorgen we ervoor dat alle gemeenten dit 
gaan opstellen? 

Om er voor te zorgen dat alle gemeenten in de provincie een 
hitteplan opstellen, hebben we begin 2024 een gezamenlijk aanbod 
van de provincie, de GGD en de  DPRA-werkregio's gestuurd 
(DPRA=Deltaprogramma Ruimtelijke Adaptatie). Dit aanbod omvat 
zowel procesmatige als financiële ondersteuning. We zijn met elke 
gemeente in gesprek gegaan om hun behoeften en mogelijkheden 
te bespreken. Hierdoor zijn inmiddels 6 volgende gemeenten 
gestart met de uitwerking van hun hitteplan. We verwachten dat 
nog meer gemeenten in 2024 zullen volgen. Sommige gemeenten 
hebben echter aangegeven pas in 2025 te kunnen beginnen 
vanwege capaciteitsproblemen. Als provincie, GGD en DRPA 
werkregio is onze ambitie nog steeds om uiteindelijk alle 

t   t  k ij  D  l  h t t  ti it it  d t  l  
Has Bakker

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 83 3 - Bodem, water en Mi Kan inzichtelijk gemaakt worden hoeveel 
van de grondwater gebruikt wordt voor 
huishoudens/drinkwater, bedrijven en 
landbouw? 

In de provincie Utrecht wordt momenteel jaarlijks circa 100 miljoen 
m3 grondwater onttrokken:
-85 miljoen m3 grondwater voor het produceren van drinkwater (ca. 
70% van dit drinkwater wordt gebruikt door huishoudens, ca. 26 % 
door industrie en ca. 4 % door landbouw). 
-4 miljoen m3 grondwater voor industrie (schoonmaken, koelen, 
menselijke consumptie) 
-9 miljoen m3 grondwater voor landbouw (schatting). We hebben 
geen zicht in hoeveel grondwater de landbouw onttrekt. We doen 
hier, samen met de waterschappen wel een studie na.In 2024 zijn 
we gestart met de gesprekken. 
We voeren gesprekken met die bedrijven waar wij in het verleden 
een vergunning hebben verleend voor het onttrekken van 
grondwater. Dit zijn voornamelijk bedrijven die werken in de 
voedingsmiddelenindustrie. We voeren geen gesprekken met 
agrarische bedrijven. Agrarische bedrijven onttrekken kleinere 
hoeveelheden grondwater. De waterschappen zijn voor deze kleine 
hoeveelheden het bevoegd gezag. De waterschappen zijn op de 
hoogte van ons project en we gaan onze ervaringen met hun delen. 
De waterschappen kunnen daarmee zelf de gesprekken aangaan. 
Aanvullend voert Vitens gesprekken met hun zakelijke klanten die 
veel drinkwater gebruiken. We sluiten hierbij aan om gezamenlijk 
na te denken over een geschikte alternatieve waterbron.

Has Bakker

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 83 3 - Bodem, water en Mi Er zijn nog geen gesprekken gevoerd over 
waterbesparingsmaatregelen; om welke 
bedrijven gaat het? Worden deze 
gesprekken ook gevoerd met agrarische 
bedrijven?

We voeren gesprekken met die bedrijven waar wij in het verleden 
een vergunning hebben verleend voor het onttrekken van 
grondwater. Dit zijn voornamelijk bedrijven die werken in de 
voedingsmiddelenindustrie. We voeren geen gesprekken met 
agrarische bedrijven. Agrarische bedrijven onttrekken kleinere 
hoeveelheden grondwater. De waterschappen zijn voor deze kleine 
hoeveelheden het bevoegd gezag. De waterschappen zijn op de 
hoogte van ons project en we gaan onze ervaringen met hun delen. 
De waterschappen kunnen daarmee zelf de gesprekken aangaan.

Has Bakker

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 88 3 - Bodem, water en Mi Hoe gaan genoemde maatregelen 
bijdragen aan een verbeterde 
luchtkwaliteit? 

De maatregelen dragen vaak bij aan een bewustzijn over een 
ongezonde lucht, zoals kennisdeling, meten met sensoren. Een 
luchtzuiveringssysteem op scholen, toezicht (VTH) bij 
luchtvervuiling bij industrie draagt rechtsstreeks bij.

PvdD Batteau RGW Jaarrekening 88 3 - Bodem, water en Mi Wordt er voor data ook gebruik gemaakt 
van wat er voor handen is via RIVM en 
citizen science (vele meetkastjes in onze 
provincie!)

Vanuit het Innovatieprogramma Gezonde Leefomgeving is ingezet 
op citizen science waarbij inwoners informatie verzamelen over oa 
de luchtkwaliteit, mate van hittestress en bodemkwaliteit in de tuin. 
Deze projectresultaten worden binnen de provincie met 
verschillende afdelingen gedeeld maar door het experimentele 
karakter is de data van inwoners nog niet provincie dekkend.



PvdD Batteau RGW Jaarrekening 90 3 - Bodem, water en Mi uitvoering VTH-taken moeten efficienter en 
effectiever: hoe gaan de genoemde punten 
daaraan bijdragen? Is er inzicht in het 
effect en efficientie van VTH of is een 
evaluatie voorzien, zo ja wanneer?

De uitvoering is belegd bij de RUD Utrecht en de Omgevingdienst 
Noordzeekanaalgebied (ODNZKG). Er wordt getoetst aan de 
landelijke kwaliteitscriteria. Op enkele punten wordt hier nog niet 
aan voldaan, zoals de robuustheid voor externe veiligheid. Met de 
fusie wordt gewerkt aan een robuustere omgevingsdienst die 
voldoet aan de kwaliteitscriteria. We rapporteren jaarlijks of wordt 
voldaan en tevens of wordt bijgedragen aan de VTH doelstellingen 
uit de Uitvoerings- en Handhavingsstrategie. 

Hans Oosters

4 Volt Amos de Jong RGW Kadernota 3.4 3 - Bodem, water en Mi 3.4 Welke innovatie die beoogd waren in 
het begrotings budget zijn inmiddels 
onderdeel geworden van sectorale 
beleidsprogramma's, of gaan dat worden?

Het overgrote deel van alle innovaties die vanuit het 
Innovatieprogramma Gezonde Leefomgeving zijn geinitieerd waren 
samen met sectorale beleidsprogramma's uitgevoerd (en 
gecofinancierd) om zo voor een duurzame borging te zorgen. Zo 
heeft team Milieu citizen science met oa suffelfiets icm scholieren, 
longfonds en selforganisaties in Amersfoort, Zeist en Utrecht 
opgepakt en zal de huidigeinnovatiemanager overstappen naar 
team Milieu om daar verder uitvoering aan te geven. Team 
Economie heeft de lead op zich genomen om het innovatieve 
netwerk van de Data en Kennishub voor Gezond Stedelijk Leven 
verder te brengen en zal het innovatieve instrument challenge-
based innoveren opnemen in het nieuwe innovatiebeleid voor een 
krachtige regionale economie. Klimaatadapatie en Biodiversiteit 
gaan door met het initiatief Pientere tuinen (vergroening van 
particuliere tuinen door sensoren in te zetten voor bodem 
kwaliteitsmeting en hitte stress). Vanuit Sport en Bewegen worden 
de resultaten uit de drie fieldlabs meegenomen in de ontwikkeling 
van het nieuwe sportbeleid. de toekomst zal uitwijzen of zonder de 
aanjaagfunctie van een innovatieprogramma deze innovaties 
daadwerkelijk worden doorgezet.

Rob van Muilekom
5 Volt Amos de Jong RGW Kadernota 3.6 3 - Bodem, water en Mi 3.6 De eerder binnen de begroting 

opgevangen taken worden elders gedenkt. 
Waar worden deze kosten, waaronder 1 
boa, gedekt?

Dit bedrag maakt deel uit van de algehele taakstelling en wordt 
opgevangen door het verlagen van divere posten, zoals tegengaan 
bodemdaling, bomenplan en bestemmingsreserve Landelijk Gebied 
(onderdeel bedrijfsverplaatsingen).

Mirjam Sterk

1 GroenLink Ronald Franken RGW Kadernota 17 3 - Bodem, water en Mi Structureel verlagen van middelen van 
bodemdaling/broeikasuitstoot is mogelijk, 
omdat de noodzakelijke middelen voor 
Realisatie Veenweidestrategie zijn 
opgenomen in het UPLG. De verwachting 
is dat het Rijk het gevraagde bedrag 
beschikbaar stelt uit de transitiemiddelen. 
Hoe kijkt men hier tegenaan gezien de 
plannen uit het Hoofdlijnenakkoord? 

Op dit moment is er nog veel onduidelijk over de daadwerkelijke 
uitwerking van het hoofdlijnenakkoord. Wel bevat maatregelpakket 
2 (Veenweiden) van het UPLG financiele middelen voor 
bodemremmende maatregelen en zijn er ook nog Impulsgelden van 
het Rijk beschikbaar. Het Rijk moet nog besluiten over de 
financiering van de maatregelpakketten. De verwachting is dat we 
de eerste jaren voldoende middelen hebben, als we de middelen 
vanuit het maatregelpakket toegekend krijgen.  Besluitvorming van 
het Rijk verwachten we op korte termijn.

Mirjam Sterk



14 PvdA N. Flink M&M Jaarrekening P347 4 - Energietransitie Vertraging van doel 4.3: waardoor kwam 
het dat de aanbesteding later begon?

Het betreft de opdrachten ter voorbereiding van energiehubs: een 
haalbaarheidsstudie en data-analyse voor Nijverkamp Veenendaal, 
een Digital Twin op De Wieken in Amersfoort. Deze opdrachten zijn 
zorgvuldig voorbereid met alle betrokken partijen en dat heeft tijd 
gekost. 

Van Essen

20 PvdA H.J. Dekker M&M Jaarrekening P104 4 - Energietransitie Hoe komt het dat voor beleidsdoel 4.2 
(opwekking en beschikbaarheid duurzame 
energie) minder subsidies zijn uitgegeven 
dan begroot? Welke subsidies zijn het 
meest blijven liggen?

De toetsing van susbsidieaanvragen heeft langer geduurd dan 
verwacht. Ook zijn meerdere subsidieaanvragen later 
binnengekomen dan verwacht waardoor de toetsing niet meer in 
2023 afgerond kon worden.

Van Essen

21 PvdA H.J. Dekker M&M Jaarrekening P98 4 - Energietransitie Hoe komt het dat voor dit hoofdstuk €9,5 
ton aan subsidies niet is uitgegeven? 
Welke subsidies zijn blijven liggen? Wat is 
daar de reden achter?

De toetsing van susbsidieaanvragen heeft langer geduurd dan 
verwacht. Ook zijn meerdere subsidieaanvragen later 
binnengekomen dan verwacht waardoor de toetsing niet meer in 
2023 afgerond kon worden.

Van Essen

 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 100 4 - Energietransitie Op dit moment doen er 21 gemeenten mee 
aan het EDC. Wat de reden dat er 5 niet 
meedoen? En ligt het in de lijn der 
verwachting dat deze 5 gemeenten nog 
aansluiten?

Inmiddels hebben 22 gemeenten de samenwerkingsovereenkomst 
getekend en hebben 2 gemeenten aangegeven dit op korte termijn 
te willen doen (voor het zomerreces).Gemeente Nieuwegein heeft 
aangeven hier in november over te gaan besluiten. Gemeente 
Utrecht ondersteunt het EDC met kennis en ervaring maar heeft de 
samenwerkingsovereenkomst niet getekend. We bespreken nog 
met deze gemeente hoe we dat in de toekomst kunnen vormgeven.

Van Essen

 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 104 4 - Energietransitie De gerealiseerde indicatoren staan bij 1 en 
2 voor 2022 en 2023 niet ingevuld. 
Wanneer wordt dit bekend? En is 2021 wel 
al bekend, zodat het doel van 2023 beter te 
vergelijken is? 

De beschikbaarheid van actuele cijfers voor deze indicatoren is een 
bekend probleem. Hiervoor zijn we afhankelijk van de 
Rijksoverheid. De cijfers voor 2022 zijn nog niet beschikbaar. De 
cijfers voor 2021 zijn als volgt: 13,3 % hernieuwbare elektriciteit; 
8 705 PJ hernieuwbare energie

Van Essen

 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 108 4 - Energietransitie Er is gewerkt aan realisatie van minimaal 
50% lokaal eigendom. Is dat ook 
gerealiseerd?

Bij de gerealiseerde zonne-energie projecten in 2023 is een 
wisselend beeld. Bij sommige projecten is lokaal eigendom gelukt 
en bij andere niet. Gemeenten hebben hierbij het bevoegd gezag, 
dus de provincie kan daar alleen maar ondersteunend zijn. Bij 
windenergie heeft de provincie wel het bevoegd gezag, maar er zijn 
in 2023 geen windenergieprojecten gerealiseerd. Bij alle 
windprojecten die in ontwikkeling zijn is er wel zicht op minimaal 
50% lokaal eigendom conform het kader dat hiervoor aan PS ter 
besluitvorming voorligt.

Van Essen



1 SGP Kees Vermaat M&M Kadernota 4.1 4 - Energietransitie Wat is de reden dat er vorig jaar toch voor 
een incidentele formatie is gekozen? 
Aangezien dit probleem al bekend was en 
het duidelijk was dat hier de komende jaren 
stappen op gezet moesten worden.  

In afwachting van het coalitieakkoord is vorig jaar alleen incidentele 
formatie toegekend.  

Van Essen

SGP Kees Vermaat M&M Kadernota 4.2. 4 - Energietransitie Hoe groot zijn deze rijksmiddelen? Wordt 
het volledige bedrag nu gebruikt om deze 4 
fte te bekostigen? 

Ongeveer € 1,4 mln. per jaar voor 2024 en 2025. Middelen voor de 
periode 2026-2030 zijn onderdeel van de herijking van de middelen 
voor uitvoering van het Klimaatakkoord. Voor dekking van de 4 fte 
in deze Kadernota is € 537.000 per jaar nodig. Daarnaast is € 
430.000 per jaar nodig voor dekking van de structurele middelen 
voor netcongestie die bij de Kadernota 2022-2025 zijn toegekend. 
Van de € 1,4 mln. wordt dus € 967.000 gebruikt voor dekking van 
voorstellen uit deze Kadernota en de Kadernota 2022-2025. Het 
resterende bedrag van ongeveer € 433 000 wordt ingezet voor 

Van Essen

12 PvdA N. Flink M&M Jaarrekening 5 - Bereikbaarheid alge Prestatie-indicator geluidsbelasting langs 
provinciale wegen: laatste meting is in 
2019, maar afgelopen jaar hebben we veel 
inwoners op bezoek/ ingezonden brieven 
gehad over geluidsoverlast. Wanneer 
wordt er weer gemeten?

In maart 2023 hebben wij u de geluidbelastingkaart provinciale 
wegen 2021 gestuurd (https://www.stateninformatie.provincie-
utrecht.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Milieu-en-
Mobiliteit/2023/10-mei/13:00/SB-Vaststelling-geluidsbelastingkaart-
provinciale-wegen-Utrecht-2021). Echter, door verschil in (verplicht 
te hanteren) rekenmethodieken en -modellen zijn de resultaten van 
de
geluidsbelastingkaart 2021 niet een-op-een te vergelijken met 
eerdere berekeningen. Voor het nieuw op te stellen Actieplan 
Omgevingslawaai zullen we nieuwe berekeningen uitvoeren en u 
hierover informeren

Van Schie

17 PvdA N. Flink M&M Kadernota P51 van MIP 5 - Bereikbaarheid alge Fietsbrug A12: Wat zou de optie van een 
meter extra breedte doen voor de 
veiligheid en het comfort van fietsers en 
voetgangers? Welke extra kosten brengt 
dat met zich mee? Wat verandert er in die 
variant daarnaast in het ontwerp van de 
hellingbanen? In hoeverre is is er financieel 
en in de planning ruimte eventueel de 
keuze te maken voor de bredere variant?

Zowel de veiligheid als het comfort van fietsers en voetgangers zijn 
bij een breedte van 6 meter ruim voldoende geborgd. Een meter 
extra breedte zou voornamelijk (nog) meer comfort bieden aan 
voetgangers, omdat zij meer ruimte hebben en fietsers op een 
grotere afstand passeren. De extra kosten voor deze variant zijn 
geraamd op ca. 1,5 miljoen euro. In deze variant zijn zowel de 
hellingbanen als het brugdek 7 meter breed in plaats van 6 meter. 
Financieel gezien is er ruimte om de keuze te maken voor de 
bredere variant, want er is nog ruimte in het kapitaallastenplafond. 
Op de planning heeft dit geen effect, gezien de huidige fase van het 
project. Vanuit kosten-baten geredeneerd houden we vast aan een 
breedte van 6 meter. 

Van Schie

18 PvdA N. Flink M&M Kadernota P20 5 - Bereikbaarheid alge 6 miljoen euro wordt er vanuit OV middelen 
een tekort in het 
bereikbaarheidsprogramma overgebracht: 
Wat zou er niet uitgevoerd kunnen worden 
uit het nieuwe bereikbaarheidsprogramma 
als de extra zes miljoen hiervoor er niet zou 
zijn? Gaat het alleen om nieuw beleid uit 
het aankomende 
bereikbaarheidsprogramma of ook om 
staand beleid dat dan niet uitgevoerd zou 
worden? 

Dit zou dan effect hebben op de activiteiten vanaf 2025, ofwel het 
nieuwe Bereikbaarheidsprogramma

Van Schie



1 D66 Kamp M&M Kadernota 20 5 - Bereikbaarheid alge Blijven de ambities op het terrein van 
fietsmobiliteit in onze provincie 
onverminderd hoog (fietsregio van 
Europa)? Is onze waarneming juist dat op 
het terrein van fietsmobiliteit er geen 
bij/taak-stellingen worden uitgevoerd? Zo 
nee, waarom niet?

Onze ambities blijven onverminderd hoog. Er zijn inderdaad geen 
bijstellingen voor het onderwerp fiets. GS stelt voor de taakstelling 
bij de programma's 5 en 6 op andere thema's in te vullen 

Van Schie

2 D66 Kamp M&M Kadernota 5 - Bereikbaarheid alge Waar zijn in de kadernota alle mogelijke 
grote projecten, mobiliteitsopdrachten 
zoals de Rijnbrug, NRU en rond Amersfoort 
te lezen?

Een toelichting op alle provinciale investeringsprojecten mobiliteit 
(zoals de Rijnbrug) is opgenomen in het MIP Mobiliteit, wat bij de 
kadernota is gevoegd. Over de stand van zaken van grote 
infraprojecten van gemeenten en Rijkswaterstaat informeren wij u 
niet via het MIP en/of de kadernota

Van Schie

3 D66 Kamp M&M Kadernota 5 - Bereikbaarheid alge Inwoners verenigd in de Dorpsraad 
Maarsbergen en de Vereniging 
Bewonersbelangen Maarn Maarsbergen 
(VBMM) hebben dit voorjaar zowel 
schriftelijk als mondeling hun zorgen geuit 
over de huidige onveilige situatie bij de 
recent verplaatste bushalte Maarsbergen 
(dit in verband met de ondertunneling van 
de spporwegovefrgang). Een van de 
verkeersmaatregelen waar zij voor pleiten 
is een oversteekvoorziening in de vorm van 
een zebrapad. De gemeenteraad van de 
Utrechtse Heuvelrug heeft recent een motie 
over dit onderwerp aangenomen en steunt 
de inwoners in nun verlangen naar een 
veilige oversteekvoorziening. Wat heeft het 
overleg met de gemeente Utrechtse 
Heuvelrug tot nu toe opgeleverd? Wat kost 
het aanleggen van een 
oversteekvoorziening in de vorm van een 
zebrapad? Zijn er vergelijkbare 
verkeerssituaties in onze provincie te 
vinden waarbij er in de bebouwde kom op 
een doorgaande weg ook een zebrapad is 
aangelegd?

Hier hebben wij met het Memo "Reactie vragen naar aanleiding van 
de verkeersveiligheidaudit Maarsbergen" in de commissie Milieu en 
Mobilitieit van 29 mei uitgebreid op gereageerd, wij verwijzen 
derhalve naar dit memo.

Van Schie

1 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 348 5 - Bereikbaarheid alge Waar is meer informatie te vinden over wat 
deze additionele personele inzet op 
Verkenningen inhoudt en waarom deze dan 
was voorzien?

Dit is het gevolg van een andere wijze van boeken van personele 
inzet. Hierdoor is een groter deel van de apparaatskosten dan 
voorheen afgewikkeld over de materiele lasten bedoeld voor 
verkenningen. Er is dus niet zozeer meer personeel ingezet maar 
het ingezette personeel is anders doorbelast.

Van Schie



3 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 349 5 - Bereikbaarheid alge Flinke onderbesteding op projecten voor 
doorfietsroutes lijken niet enkel incidenteel 
in oorzaak, maar ook samen te hangen met 
langdurige problemen in de personele 
bezetting enerzijds en optimistische 
planning anderzijds. Is dit een uitdaging die 
inherent groter is bij fietsprojecten? (Omdat 
deze relatief veel personele capaciteit per 
Euro budget vragen bijvoorbeeld.)

De onderbesteding bij doorfietsroutes is niet anders dan bij andere 
infrastructurele (MIP)projecten. Echter, anders dan MIP projecten, 
bestaan de doorfietsroutes ook deels uit subsidie- en 
mandaatdelen (de provincie realiseert voor gemeenten). Daarmee 
is een onderbesteding direct zichtbaar in de exploitatie, waar dit bij 
investeringsprojecten niet zo is. 

Van Schie

4 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 349 5 - Bereikbaarheid alge Hoe kunnen we de inzet van onze schaarse 
mogelijkheden op gebied van personeel, 
budget, en vergunningsruimte beter met 
elkaar in lijn brengen zodat we deze op 
deelgebieden niet onderbenutten? (En 
liggen hiervoor de grootste kansen binnen 
programma's zoals fiets zelf, of ook in de 
verdeling tussen verschillende 
programma's op mobiliteit?)

Er is te weinig capaciteit beschikbaar om alle infrastructurele 
projecten te bemensen. Er is daarom een prioritering over alle 
thema's binnen mobiliteit heen waarvoor inframaatregelen worden 
gerealiseerd. Uitgangspunt is dat het onderhoud doorgaat evenals 
projecten die al in een vergevorderd stadium van voorbereiding 
zijn. Dat onderbesteding bij de doorfietsroutes in de verschilanalyse 
meer zichtbaar is dan MIP projecten, komt doordat doorfietsroutes 
ook deels uit mandaat en subsidiedelen bestaan. 

Van Schie

5 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 349 5 - Bereikbaarheid alge (5.6) Is er een vergelijkbaar verschil in 
omgekeerde richting (gedeeld door 30) in 
onze kapitaallasten als gevolg hiervan? Of 
is deze groter/kleiner?

Het klopt dat deze kosten gedeeld door de afschrijvingstermijn 
terugkomen als toekomstige kapitaallasten

Van Schie

6 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 349 5 - Bereikbaarheid alge (5.7) Zijn er trends merkbaar in het type 
incidentmanagement waar meer 
aandacht/geld voor vereist is?

Er zijn geen duidelijke trends bekend. Schommelingen van het type 
en de hoeveelheid incidenten zijn vaak erg weersafhankelijk 
(sneeuw, gladheid, storm).   

Van Schie

7 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 350 5 - Bereikbaarheid alge (5.8) Wat voor type subsidies worden bij 
zo'n Verkenning verstrekt?

Het betreft hier vooral betalingen aan mede overheden die voor 
gezamenlijke studies en onderzoeken de aanbestedende partij 
waren.

Van Schie

10 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 149 5 - Bereikbaarheid alge Gaat deze proef met weginspecteurs later 
van start of is deze helemaal geschrapt?

De intentie is nog steeds dat de proef van start gaat. Inmiddels zijn 
we weer constructief in gesprek met Rijkswaterstaat. Met name de 
randvoorwaarden en onderlingende mandaten om deze proef te 
doen moeten nog worden uitgewerkt voordat daadwerkelijk wordt 
besloten de proef te doen.

Van Schie

VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 150 5 - Bereikbaarheid alge Wordt voorzien dat dit panel in 2024 wel 
kan worden opgepakt?

In 2024 starten we al wel met de verkenning van doelen, maar dit 
leidt nog niet tot een keuze in 2024. In één van de 
uitvoeringsprogramma's van het nieuwe 
Bereikbaarheidsprogramma 2024-2029 wordt het panel weer als 
intentie opgenomen, zodat de afweging alsnog zal worden 
gemaakt.`

Van Schie

11 VVD Ronnie Hossain M&M Jaarrekening 127 5 - Bereikbaarheid alge Is de Rijnbrug nou wegens budget of 
stikstof gepauizeerd? Ze lijken beiden 
genoemd te worden.

De Rijnbrug is lange tijd vanwege budget gepauzeerd geweest 
maar dit is gelukkig inmiddels geen beperking meer. Deze pauze 
leid wel tot vertraging omdat een aantal onderzoeken opnieuw 
moet worden gedaan. Stikstof is ook al langer een aandachtspunt 
en nu bepalend voor de doorstart van dit project. We verwachten in 
november met u te kunnen delen hoe we verder kunnen met dit 
project.

Van Schie

1 SP Jan Breur M&M Kadernota 5 - Bereikbaarheid alge Graag ontvang ik wat informatie over het 
beleid rond bermonderhoud bij provinciale 
wegen, en op welke wijze er rekening 
wordt gehouden met bloei- en 
broedseizoenen.

Wij passen ecologisch bermbeheer toe. Ecologisch bermbeheer is 
een extensieve beheervorm waarbij fasering in ruimte en tijd en 
gebruik van de juiste machines cruciaal zijn voor behoud of 
verbetering van de natuurwaarde. Hierbij wordt vooral ingezet op 
de omvorming naar kruidenrijk grasland langs wegbermen, (oevers 
langs) waterwegen, dijken en openbaar groen.

Van Schie



 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 128 5 - Bereikbaarheid alge 14 van de 20 projecten zijn wel 
gerealiseerd. 6 dus nog niet. Kan er per 
project worden aangegeven wat ervan de 
oorzaak is? En wat eraan gedaan wordt om 
dit zsm wel te realiseren en in de toekomst 
zo'n situatie te voorkomen?

We hebben op basis van de ervaringen in deze projecten de 
planningen voor andere projecten aangescherpt om vertraging te 
vookomen.
1.	N210 traject 20: Het kruispunt Cabauw wordt niet in 2023 
uitgevoerd maar in 2024. Er is meer tijd nodig voor het verleggen 
van kabels en leidingen. 
2.	N210 traject 21A: Vanwege tekort aan personeel en de 
complexiteit van het project wordt dit project niet in 2023 
uitgevoerd, maar in 2025.
3.	N212 traject 27: De rotonde N212/N405 wordt uitgevoerd in 
2024 en 2025. Er is meer tijd nodig voor grondaankoop, 
voorbelasting, bestemmingsplanwijziging en het verleggen van 
kabels en leidingen. 
4.	N221 Rotonde Wakkerendijk: Het project later worden 
uitgevoerd i.v.m. kabels en leidingen verleggingen die langer tijd 
nodig hebben. Uitvoering is gepland voor 2024.
5.	N401, aansluiting A2 Breukelen: Vanwege tekort aan personeel 
en de complexiteit van het project wordt dit project in 2024 
uitgevoerd.
6.	N402 Traject 87 en 88: Het onderdeel oostelijk fietspad kan pas 
in 2024 worden uitgevoerd i.v.m. benodigde tijd bestemmingsplan, 
voorbelasting, K&L en stikstofproblematiek. De overige onderdelen 
van het project (hoofdrijbaan en westelijk fietspad) worden wel in 
2023 uitgevoerd.  

Van Schie

 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 133 5 - Bereikbaarheid alge De studies fietsbrug A12 en fietspad N410 
zijn vertraagd. Wat is hiervoor de reden? 
Heeft dat te maken met de verminderende 
uitgaven voor personeelslasten?

 Onder andere de afstemming met Rijkswaterstaat en gemeenten 
over deze projecten en samenhang met ruimtelijke ontwikkelingen 
kostte meer tijd dan vooraf ingeschat Er is geen koppeling met 
verminderde uitgaven personeelslasten.

Van Schie

 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 134 5 - Bereikbaarheid alge Is er een kans dat de Dom-Dam fietsroute 
niet doorgaat? En wat zijn daarvoor de 
oorzaken/redenen? Of ligt het in de lijn der 
verwachting dat dit BO getekend wordt  

 Onze inzet is erop gericht om samen met Rijk en gemeenten deze 
route te realiseren. Er kunnen echter altijd redenen zijn waarom 
een project geen doorgang kan vinden. Op dit moment lijkt vooral 
het beschikbaar komen van de benodigde bijdrage vanuit het Rijk 

Van Schie

 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 139 5 - Bereikbaarheid alge Door uitvallen van een medewerker is de 
verkennende studie niet afgerond. Het 
wordt opgepakt bij de volgende 
uitvoeringsprogramma. Wanneer is dit?

 Dit wordt onderdeel van het Uitvoeringsprogramma Gezonde en 
veilige mobiliteit. Dit programma stellen wij richting het einde van 
het jaar vast en zullen we u dan ter informatie toezenden.

Van Schie
 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 142 5 - Bereikbaarheid alge Wat wordt er met het volgende resulaat 

bedoeld? "In 2023 zijn geen acties en 
resultaten gepland."

 In dit meerjarendoel wordt 1x per 5 jaar een onderzoek (monitor) 
naar de externe veiligheid gedaan. Dit is in 2020 voor het laatst 
gedaan, dus is er in 2023 geen actie en resultaat.

Van Schie

 SGP Van der Linden M&M Jaarrekening 142 5 - Bereikbaarheid alge Het onderzoek voor kansen waterstof is 
opgeleverd. Waar kan ik dit onderzoek 
vinden? Wat zijn de belangrijkste 
bevindingen? En wat gaat PU hiermee 
doen?

Dit staat ook op de agenda voor de commissie M&M van 29-5 bij 
agendapunt 20 "Memo resultaten project Power to X". Dit is een 
gezamenlijk project van Bereikbaarheid en Energietransitie.

Van Schie
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